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Protokół nr 39/2021 
 

z uroczystej XXXIX sesji Rady Miasta Gorzowa Wielko polskiego odbytej w dniu 
2 lipca 2021 roku o godz. 11:00 w sali narad Urz ędu Miasta Gorzowa Wielkopolskiego 
przy ul.Sikorskiego 3-4, zako ńczono o godz. 12:39 tego samego dnia.  

 
Sesję zwołano zarządzeniem Przewodniczącego Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego.  
 
O terminie, miejscu i tematyce sesji powiadomiono radnych Rady Miasta poprzez doręczenie 
im zawiadomień.  
 
Na ogólną liczbę 25 radnych na sesji obecnych było 20 – zgodnie z listą obecności 
stanowiącą załącznik nr 1 do protokołu. 
 
Nieobecni radni:    
1. Robert Anacki 
2. Marta Bejnar-Bejnarowicz 
3. Przemysław Granat 
4. Marcin Kurczyna 
5. Jerzy Synowiec 

 
Ponadto w sesji uczestniczyli: 
Prezydent Miasta, Z-cy Prezydenta Miasta, pracownicy Urzędu Miasta i zaproszeni goście. 
 
Porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Wystąpienie Przewodniczącego Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
3. Nadanie tytułu Honorowego Obywatela Miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
4. Wręczenie Odznak Honorowych. 
5. Wystąpienie zaproszonych gości. 
6. Zamknięcie sesji. 
 
Ad. 1 Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

Uroczystą sesję otworzył i jej obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Miasta – Jan 
Kaczanowski, który po powitaniu stwierdził wymagane quorum. Następnie wprowadzono 
Poczet Sztandarowy Miasta. Hejnaliści odegrali hejnał Gorzowa Wielkopolskiego. 

Jan Kaczanowski – witam serdecznie wszystkich obecnych na dzisiejszej sesji. Szczególnie 
serdecznie witam Honorowych Obywateli naszego miasta: p. Zofię Nowakowską, p. Krystynę 
Prońko, p. Edwarda Dębickiego z żoną, p. Edwarda Korbana, p. Jana Tomaszewicza. 
Szczególnie serdecznie witam siostrę Michaelę Rak, która w dniu dzisiejszym powiększy 
zaszczytne grono Honorowych Obywateli miasta Gorzowa Wielkopolskiego. Bardzo 
serdecznie witam Wicemarszałka Województwa Lubuskiego p.Łukasza Poryckiego, 
przewodniczącego Sejmiku Województwa Lubuskiego p.Wacława Maciuszonka, 
wiceprzewodniczącego Sejmiku Województwa Lubuskiego p. Jerzego Wierchowicza oraz 
radnych Sejmiku Województwa Lubuskiego. Witam przedstawiciela Wojewody Lubuskiego 
p.Romana Sondeja - Dyrektora Generalnego Lubuskiego Urzędu Wojewódzkiego. Witam 
Starostę Powiatu Gorzowskiego p.Magdalenę Pędziwiatr, a także p. Sylwię Łaźniewską 
Burmistrz Dobiegniewa. Szczególnie serdecznie witam gospodarza naszego miasta - 
Prezydenta Miasta p.Jacka Wójcickiego oraz Jego zastępców. Witam Radnych Rady Miasta. 
Szczególne słowa powitania kieruję do wszystkich osób wyróżnionych podczas dzisiejszej 
uroczystości. Serdecznie witam kierownictwo gorzowskiego hospicjum, dyrektorów instytucji 
miejskich, instytucji kultury, prezesów spółek, spółdzielni mieszkaniowych, klubów 
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sportowych, przedstawicieli szkolnictwa wyższego, organizacji i stowarzyszeń. Wszystkich 
Was bardzo serdecznie witam. W dzisiejszej sesji uczestniczą również przedstawiciele 
Młodzieżowej Rady Miasta. Szanowni Państwo przechodzimy do kolejnej części dzisiejszej 
wspaniałej uroczystości, wystąpienia Przewodniczącego Rady Miasta, w mojej skromnej 
osobie. 
 
Ad. 2 Wyst ąpienie Przewodnicz ącego Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 

Jan Kaczanowski – wystąpienie Przewodniczącego Rady Miasta stanowi załącznik nr 2 do 
protokołu. 
 
Ad. 3. Nadanie tytułu Honorowego Obywatela Miasta G orzowa Wielkopolskiego. 

Jan Kaczanowski – przechodzimy do szczególnego momentu, na który tak bardzo 
czekaliśmy. Tytułem Honorowego Obywatela Miasta Gorzowa Wielkopolskiego wyróżniona 
zostaje siostra Michaela Rak, która współtworzyła i przez 13 lat prowadziła Hospicjum św. 
Kamila. Pozwólcie Państwo, że przystąpimy do ceremonii nadania tytułu Honorowego 
Obywatela Miasta Gorzowa Wielkopolskiego. Zapraszam siostrę Michaelę Rak do zajęcia 
miejsca w specjalnie przygotowanym fotelu i wysłuchanie laudacji. Proszę p.Marka 
Lewandowskiego- Dyrektora Hospicjum św. Kamila o wygłoszenie laudacji. 
Marek Lewandowski – Dyrektora Hospicjum św. Kamila – laudacja stanowi załącznik nr 3 do 
protokołu. 
Jan Kaczanowski – proszę wszystkich o powstanie. Nastąpi ceremonia nadania godności 
Honorowego Obywatela Miasta siostrze Michaeli Rak. Ceremonii dokonam wspólnie 
z Prezydentem Miasta Jackiem Wójcickim. 

Przewodniczący Rady Miasta wspólnie z Prezydentem Miasta dokonują ceremonii nadania 
insygniów Honorowego Obywatela. 

Jan Kaczanowski – jeszcze raz bardzo serdecznie dziękuję siostrze Michaeli, myślę, że będę 
wyrazicielem wszystkich tutaj obecnych, a także obecnych poza tą salą, szacunek, jakim 
siostra jest darzona w mieście Gorzowie jest naprawdę szczególny i wymaga zawsze 
podkreślenia i nie tylko podkreślenia, ale sądzę, że także i pamięci. Mamy pewne wzory, 
z których możemy czerpać i z tych wzorów korzystajmy, te wzory, to jest właśnie siostra, te 
wzory to są honorowi obywatele Miasta Gorzowa, którzy uczestniczą w dzisiejszej uroczystej 
sesji. Serdecznie gratuluję siostrze Michaeli, która powiększyła grono ikon naszego miasta. 
Dla potwierdzenia tego faktu proszę o wpisanie się do Księgi Pamiątkowej miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego. Bardzo proszę o złożenie podpisu w Księdze. Pragnę podzielić się, że od 
ubiegłego roku, staje się piękną tradycją, jak Państwo zauważyli, kto tutaj nie był jeszcze sali 
sesyjnej, to Honorowi Obywatele Miasta mają swoje godne miejsce, także Panie 
Prezydencie, siostro Michaelo tam właśnie portret siostry będzie zawieszony, obok 
dotychczasowych Honorowych Obywateli Miasta. 

Wspólne zawieszenie portretu Honorowego Obywatela Miasta Gorzowa Wielkopolskiego 
s.Michaeli Rak. 
 
Ad. 4. Wr ęczenie Odznak Honorowych. 

Jan Kaczanowski – przechodzimy do kolejnej części naszej uroczystości- wręczenie Odznak 
za zasługi dla Województwa Lubuskiego. Pragnę poinformować, że Sejmik Województwa 
Lubuskiego w uznaniu zasług dla rozwoju Regionu Lubuskiego przyznał Odznakę Honorową 
za Zasługi dla Województwa Lubuskiego. Proszę o wystąpienie i ustawienie się według 
wyczytanej kolejności: dr hab. n. med., prof. UZ p. Katarzynę Brzeźniakiewicz-Janus, 
p.Romana Kołodziejczaka, p.Grzegorza Piotra Rutkowskiego, p.Mirosławę Danutę Kędziorę, 
p. Łucjana Tadeusza Bryniarskiego. Serdecznie Państwu gratuluję. Zapraszam p. Wacława 
Maciuszonka - Przewodniczącego Sejmiku Województwa Lubuskiego do wręczenia „Odznak 
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Honorowych za Zasługi dla Województwa Lubuskiego”. Proszę Pana Prezydenta byśmy 
wspólnie złożyli gratulacje. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego dokonuje ceremonii wręczenia Odznak 
za Zasługi dla Województwa Lubuskiego dr hab. n. med., prof. UZ p. K. Brzeźniakiewicz-
Janus, p.R. Kołodziejczakowi, p. G. Rutkowskiemu, p. M. Kędziorze, p. Ł. Bryniarskiemu. 

Jan Kaczanowski – Honorową Odznakę Miasta Gorzowa Wielkopolskiego Rada Miasta 
nadaje, jako wyraz szczególnego wyróżnienia i uznania za wkład w rozwój naszego miasta. 
Dziś dołączą do grona odznaczonych kolejne osoby, którym już teraz serdecznie gratuluję, 
proszę o wystąpienie i ustawienie się według wyczytanej kolejności: p.Małgorzatę 
Dobryniewską, p.Małgorzatę Dwuraźną, p.Elżbietę Jeleńską, p.Mirosława Pilimona, 
p.Stanisława Weryszko, p.Tomasza Więckowskiego. Do ceremonii wręczenia Odznak 
zapraszam Prezydenta Miasta p.Jacka Wójcickiego. Następnie proszę wszystkich 
wyróżnionych o wpisanie się do Księgi Pamiątkowej Miasta Gorzowa Wielkopolskiego.  

Aktu odznaczenia: p. M. Dobryniewskej, p.M. Dwuraźnej, p.E. Jeleńskiej, p.M. Pilimona, 
p. S. Weryszko, p. T. Więckowskiego dokonał Przewodniczący Rady Miasta wspólnie 
z Prezydentem Miasta. 

Jan Kaczanowski – w dalszej części honorowania odznakami za zasługi dla miasta Gorzowa 
proszę o wystąpienie i ustawienie się według wyczytanej kolejności: p. Bognę Ferensztajn, 
p.Hannę Mickiewicz-Kędziorę, p.Teresę Teodziecką, p.Joannę Magdę Ginda, p.Jadwigę 
Szymczak, p.Mariusza Biniewskiego, p.Ryszarda Szota, p.Dariusza Pawła Włodkowskiego. 

Aktu odznaczenia p. B. Ferensztajn, p. H. Mickiewicz-Kędziory, p. T. Teodzieckej, 
p. J. Gindy, p. J. Szymczak, p. M. Biniewskiego, p. R. Szota, p. D. Włodkowskiego dokonał 
Przewodniczący Rady Miasta wspólnie z Prezydentem Miasta. 

Jan Kaczanowski – teraz wręczane będą Medale 30-lecia Samorządu Terytorialnego. Proszę 
p.Eugeniusza Kurzawskiego Sekretarza Miasta o zabranie głosu. 
Eugeniusz Kurzawski – Sekretarz Miasta – bardzo mi miło przedstawić cztery wyróżnione 
panie – wieloletnie pracownice naszego Urzędu Miasta, które otrzymają za chwilę Medale 
XXX-lecia Samorządu Terytorialnego. Mądrzy ludzie mówią, że reforma Samorządu 
Terytorialnego, to jak dotąd nieustająco jest najlepszą, udana reformą od 1990r. i myślę, że 
Państwo się ze mną zgodzą. Medale 30-lecia ustanowiło Zrzeszenie Gmin Województwa 
Lubuskiego, którego Gorzów jest oczywiście członkiem, a z powodu pandemii są one 
wręczane z małym opóźnieniem, bo to i rok ubiegły i ten, ale wiadomo pandemia różne 
rzeczy zachwiała. Te cztery wyróżnione panie pracują na rzecz samorządu Miasta Gorzowa 
od wielu lat i robią to naprawdę z zaangażowaniem i solidnie. Zapraszam na środek: p. Alinę 
Gospodarczyk – to inspektor w Wydziale Urbanistyki i Architektury, w Urzędzie Miasta od 24 
lat; p. Anidę Sciepuro – Inspektora w Wydziale Geodezji i Katastru, 22 lata pracy na rzecz 
Miasta Gorzowa w Urzędzie miasta; p. Marię Wasik – inspektora w Wydziale Edukacji, staż 
pracy – 42 lata, a w Urzędzie Miasta, na rzecz Miasta 25 lat; p. Annę Wojnicką – inspektora 
w Wydziale Budżetu i Rachunkowości – 16 lat na rzecz miasta Gorzowa. O wręczenie 
medali 30-lecia Samorządu proszę wiceprezes Zarządu Stowarzyszenia Gmin, p. Sylwię 
Łaźniewską, która przyjechała do nas, jak Przewodniczący powiedział specjalnie  
z Dobiegniewa, bardzo się cieszymy. Zapraszam również Prezydenta Miasta  
i Przewodniczącego Rady Miasta. 

Wiceprezes Zarządu Stowarzyszenia Gmin wspólnie z Prezydentem Miasta oraz 
Przewodniczącym Rady Miasta dokonują ceremonii wręczenia odznaczeń pracownikom 
Urzędu Miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
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Ad. 5. Wyst ąpienie zaproszonych go ści. 

s.Michaela Rak – powiem bardzo tak z głębi serca, nie przygotowałam, nie napisałam, ale 
kochana rodzino tej ziemi naszej lubuskiej. Dzisiaj udzielałam wywiadu mediom i mówiłam 
jedno, do Gorzowa przyjechałam, żeby spotkać się z najbliższymi, z rodziną, wśród której 
jesteśmy my wszyscy. Mówię słowo dziękuję, ale w tej przestrzeni dziękuję do każdego z 
Państwa, do wszystkich, dzięki którym misja hospicyjna tutaj na ziemi gorzowskiej się 
dokonała. Dzięki gorzowskiej misji przeszła właśnie na ziemię Wileńską, na ziemię Litewską i 
patrzyłam ze wzruszeniem właśnie na Honorowych Obywateli Miasta. Mój wzrok spoczął na 
św. Janie Pawle II, on w encyklice o Bożym miłosierdziu powiedział, że miłosierdzie 
przemienia oblicze ziemi, że w miłosierdziu człowiek znajdzie szczęście a świat pokój i że 
życie człowieka jest raz mu dane i zadane i właśnie św. Jan Paweł II jak mówił o 
Wadowicach powiedział: tu się wszystko zaczęło, ja dzisiaj w tym miejscu wyjątkowym dla 
ziemi lubuskiej mogę powiedzieć: tu w Gorzowie wszystko się dla mnie zaczęło. Jest wśród 
nas moja Matka Generalna, współsiostry. W 1984 r. zaczęło się tu moje życie zakonne, tu 
wstąpiłam do Zgromadzenia Sióstr Jezusa Miłosiernego i właśnie jestem tym, kim jestem. 
Staram się w słabości, choć żartobliwie zawsze mówię, kawał ze mnie siostry, takiej w 
gabarytach zewnętrznych, ale w słabości ludzkiej wołać: Jezu ufam Tobie, daj mi moc, żeby 
Twoje miłosierdzie przemieniało mnie, żeby przeze mnie miłosierdzie przemieniało świat. Tu 
się zaczęła misja hospicyjna, także Gorzów jest miejscem gdzie się wszystko zaczęło i 
kochani Państwo, tak jak przywołałam słowa św. Jana Pawła II: życie jest dane i zadane, 
życia trzeba bronić od poczęcia do naturalnej śmierci. Wczytywałam się w to, co św. Jan 
Paweł II przekazywał i powiem kochani państwo, tu w Hospicjum św. Kamila pochylamy się 
w miłosierdziu nad każdym życiem. Nikt z chorych nie mówi koniec, tylko każdy patrzy z 
nadzieją i w hospicjum, w środowisku medycznym, w środowisku edukacyjnym, w każdym, 
które to środowisko dzisiaj Państwo tutaj wspólnie reprezentują. Możemy jeszcze raz mocno 
powiedzieć, że nadzieja przychodzi do człowieka wraz drugim człowiekiem i nadzieja daje 
nam moc do życia i właśnie to życie niech nam wszystkim towarzyszy, szczególnie teraz w 
tym trudnym czasie dla Polski, dla Europy, dla Świata, nadzieja niech przychodzi wraz z 
drugim człowiekiem i chylę czoła i dziękuję, że z tą nadzieja idziemy i przemieniamy oblicze 
ziemi – przez miłość i miłosierdzie. Miłość i miłosierdzie kosztuje, a cenę ma zawsze to, co 
jest wartością, więc dziękuje wam kochani, powiem, siostry i bracia, moja rodzino gorzowska 
za ta miłość i nadzieję. Otrzymałam różę i ofiaruję ją Temu, który właśnie w przesłaniu o 
nadziei, o miłosierdziu nas porywa do tej nadziei na wzór Tego, który na krzyżu oddał swoje 
życie w miłości i miłosierdziu dla nas, ale przez to zwyciężył. Miłość kosztuje, miłosierdzie 
przemienia, nadzieja daje właśnie to, co w naszym sercu ukryte. Ofiaruję tą różę 
symbolicznie św. Janowi Pawłowi II. 
Jan Kaczanowski - obecnie o zabranie głosu poproszę Przewodniczącego Sejmiku 
Województwa Lubuskiego. 
Wacław Maciuszonek – Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego – chciałbym w 
imieniu wszystkich radnych sejmiku województwa lubuskiego, jest ze mną też 
wiceprzewodniczący radny Wierchowicz, chciałem także w imieniu całego zarządu 
województwa i p. Marszałek Elżbiety Polak, jest tutaj Wicemarszałek Ł. Porycki, złożyć 
wszystkim mieszkańcom Gorzowa najserdeczniejsze życzenia, z okazji waszego święta. 
Chciałbym pogratulować s.Michaeli, wyróżnionym odznaką za zasługi dla województwa i dla 
Gorzowa, serdecznie gratuluję. Szanowni Państwo, przyjeżdżam do Gorzowa z wielką 
przyjemnością, czuję się tutaj dobrze i dzisiaj spotkało mnie tu dużo dobrego. Nie liczę jakiś 
drobnej stłuczki, którą miałem. Kiedyś Pani jak zobaczyła rejestrację zielonogórską nie 
chciała rozmienić mi pieniędzy, żebym zapłacił za parking, ale będąc szefem dużej firmy 
zawsze mogłem tu liczyć na pomoc, gdzie w Żarach np. nie szło to tak lekko. Jako burmistrz 
miasta Żary też tutaj otrzymałem to, o co prosiłem, także prywatnie, a nie przyjeżdża się to 
przecież z drobnymi sprawami. Bo to, co mnie spotkało ostatnio, kiedy szpital w Gorzowie, 
szczególnie tutaj obecna pani profesor zajęła się moim zdrowiem przechodzi wszelkie 
oczekiwania. Prawie straciłem przez to swojego przyjaciela, bo był dyrektorem szpitala w 
Żarach i jak mu opowiadałem jak mnie tu potraktowano to prawie się obraził, a on jest 
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lekarzem. W Żarach nie mogę liczyć na taką opiekę. Jestem pod wrażeniem, jak w tej chwili 
rozwija się Gorzów, gratuluję Panie Prezydencie. Fajnie jest jak można chwalić i dziękować 
włodarzowi miasta, a nie organizować na przykład referendum, tak jak się to w niektórych 
częściach odbywa. Szanowni Państwo, stawiam siebie tutaj, jeżeli cokolwiek mogę pomóc, 
jako oczywiście przewodniczący sejmiku. Nie mam wielkich kompetencji, nie mam wielkich 
możliwości działania, ale to, co jest tylko możliwe to na pewno będę sprzyjał dla Gorzowa. 
Interesuje mnie szczególnie gospodarka, rozwój gospodarki, bo tak każdy mówi, powtarza 
po tym znanym prezydencie Stanów Zjednoczonych - gospodarka głupcze, ale mało, kto to 
rozumie i to nie jest tak łatwo. Dzisiaj otrzymujemy dużo środków unijnych - są potrzebne, 
dużo środków dla potrzebujących i to jest niezwykle istotne. Ale najlepiej jest jak możemy 
sobie sami radzić, to daje większą przyjemność i wydaje się, żeby rozwiązać wszelkie 
problemy, jakie mamy w kraju, ale przede wszystkim w województwie, mówię o służbie 
zdrowia o tych takich ważnych rzeczach to bez gospodarki się niestety nie uda. Także 
jeszcze raz tutaj gratulując i dziękując za to wszystko, co Gorzów robi, dla tego 
województwa, jeszcze raz składam najserdeczniejsze życzenia wszystkiego dobrego, 
wszelkiej pomyślności. 
Jan Kaczanowski - dziękuję p. Przewodniczący, za naprawdę bardzo trafne słowa. Obecnie 
o głos prosił Wiceprezes Szpitala Wojewódzkiego w Gorzowie, radny Robert Surowiec.  
Robert Surowiec - jest mi niezmiernie miło uczestniczyć w tej sesji w dwóch odsłonach, jako 
radny, ale też, jako wiceprezes szpitala. Kilka słów w imieniu swoim, ale także Prezesa 
Ostroucha, który niestety musiał pilnie pojechać do Warszawy. Chcę powiedzieć, że części 
z Was dzisiaj nie poznałem w tym stroju. Nauczyłem się, w tym ostatnim roku nie pytać, 
w której godzinie dyżuru jesteście, bo to nie było ważne, wszyscy wiedzieliśmy, że zawsze 
stajecie na wysokości zadania. Zwykle te nasze spotkania polegają na tym, że albo to Wy, 
albo ja z Prezesem mówimy, że jest pewien problem do rozwiązania, i wiem, że z wami ten 
problem można rozwiązać. Dzisiaj chcę powiedzieć dziękuję. Stanęliście, cały szpital, 
a szczególnie Wy stanęliście na wysokości zadania i bez was byłoby trudno. Jest z nami 
p. Marszałek Porycki, Panie Marszałku, jako przedstawicielowi właściciela tego szpitala chcę 
powiedzieć, że w życiu to jest tak, że warto pracować z ludźmi, którzy są bohaterami 
i patriotami. Mieliśmy tą szansę, a Państwo jesteście właścicielami szpitala i pracują u was 
tacy ludzie, dziękuję wam za to serdecznie i zapraszam jeszcze w imieniu swoim, w imieniu 
Prezesa Ostroucha, zapraszam Pana Marszałka, żebyśmy mogli Wam kwiatami 
podziękować. Ale nie możemy pozwolić żeby Siostra bez kwiatów została, w związku z tym, 
że blisko współpracujemy jako szpital z Hospicjum, to też mamy coś do Siostry.  
Jan Kaczanowski - proszę o zabranie głosu, p.Magdalenę Pędziwiatr - Starostę 
Gorzowskiego.  
Magdalena Pędziwiatr – Starosta Gorzowski – bardzo mi miło dzisiaj w tej uroczystości 
uczestniczyć. Krótko, mam list oczywiście przygotowany dla Przewodniczącego – stanowi 
załącznik nr 4 do protokołu. Nie będę wszystkim Państwu zabierać czasu. Powiem tylko 
jedno, dla mnie bardzo ważne jest to, że widać, że Gorzów się buduje, że Prezydent i cała 
Rada dbają o to, żebyśmy się rozwijali, żeby uszanować to, co tradycja nam dała wcześniej i 
staramy się o to żeby zachować te dobra. Cieszę się, że pojmujemy Powiat Gorzowski i 
miasto Gorzów, jako naszą wspólną małą ojczyznę - ziemię gorzowską i chcemy ją wspólnie 
budować. Wiemy, że są rozmowy na to, żeby ścieżkami rozbudować się wspólnie, żeby nasi 
mieszkańcy mogli z tego wszystkiego korzystać. Więc bardzo dziękuję, gratuluję. Muszę też 
nawiązać do s.Michaeli, teraz tak prywatnie, jak Pan Przewodniczący trochę wspomnę 
wcześniejsze sytuacje. Nieraz się na korytarzach hospicjum mijaliśmy. Nie wiem czy 
s.Michaela mnie pamięta, ale moje serce też patrzyło na Panią i uczyło się od Pani, więc 
bardzo dziękuję i jest mi wyjątkowo miło, że mogę tutaj uczestniczyć razem z Panią. Bardzo 
dziękuję i nisko się kłaniam. 
Jan Kaczanowski - czy jeszcze ktoś z Państwa chciałby zabrać głos? O umożliwienie 
zabrania głosu zwróciła się p.Danuta M.Kędziora, bardzo proszę. 
Danuta Mirosława Kędziora – w związku z odznaczeniem. Kilka lat organizowałam spotkania 
z ważnymi osobami w Polsce, z prawnikami, z ludźmi kościoła, z różnymi ludźmi, dzisiaj 
chciałbym za to podziękować, za współpracę, przede wszystkim ze stowarzyszeniem 
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obywatele GW 66-400, i klub obywatelski w Gorzowie, który mi bardzo pomagał, a także 
Stowarzyszenie Sędziów „Iustitia”. Chciałam zapowiedzieć, że w dniu jutrzejszym będzie 
w Gorzowie na „Kwadracie”, na znanym wszystkim „Kwadracie” z różnych wydarzeń, 30 lat 
temu w stanie wojennym „Kwadrat” był znany z czegoś innego, a teraz jest znany z czego 
innego, bo jest bardzo ładny. Dlatego jutro odbędzie się takie ogólnopolskie wydarzenie, 
w którym bierze udział 130 miejscowości, przede wszystkim miast, dużych i małych, i od 
godziny 16:00 będzie Tour de Konstytucja. Będzie to takie wydarzenie dla dzieci, młodzieży 
i osób dorosłych. Najpierw będą dzieci przygotowywały rysunki i napis konstytucja, przed 
godziną 17:00 przyjedzie mały autobus, który przywiezie ważnych gości. Potem będzie 
przedstawienie „Ostatni sąd nad landzberdzkimi czarownicami”. Zapraszam wszystkich 
małych, dużych i bardzo dużych.  
Jan Kaczanowski – p.Ł. Porycki – Wicemarszałek Województwa Lubuskiego. 
Łukasz Porycki – Wicemarszałek Woj.Lubuskiego – urodziny miasta, to taka doskonała 
okazja, żeby się spotkać we wspólnocie. We wspólnocie ludzi, którym leży na sercu dobro 
i rozwój Gorzowa Wielkopolskiego, miasta, które się rozwija, miasta, do którego chętnie 
przyjeżdżam, regularnie i które widzę, że zmienia się z dnia na dzień. To też doskonała 
okazja, żeby spotkać się we wspólnocie w takich czasach dosyć trudnych, kiedy tej 
wspólnoty my wszyscy potrzebujemy, solidarności i odpowiedzialności, właśnie za drugiego 
człowieka, to, co Pan Przewodniczący wspomniał w swoim wystąpieniu o tej 
odpowiedzialności i chciałbym zaapelować o tą odpowiedzialność nas wszystkich, zwłaszcza 
tych, którzy wiedzą jak ciężko przychodzi się tą chorobę, ten COVID-19 nieszczęsny. Z tego 
miejsca chciałbym serdecznie bardzo wszystkim podziękować i pogratulować wyróżnionym 
osobom, s. Michaeli szczególnie, serdecznie gratuluję dotychczasowej pracy, wierzę, że 
przed Siostrą jeszcze wiele wyzwań. Oby siły i zdrowia starczyło, czego z tego miejsca 
bardzo serdecznie życzę. Szczególnie chciałem podziękować tym właśnie osobom, którym 
dziękowaliśmy, wręczaliśmy kwiaty, zostali odznaczeni medalami, bardzo serdecznie 
dziękuję wszystkim lekarzom, personelowi medycznemu i niemedycznemu za półtora roku 
walki, nierównej walki, czasami walki, która przynosiła łzy, gdzie nie udało się uratować 
osób, na którym tyle pracy i wysiłku się włożyło w ich ratowanie zdrowia i życia. Z tego 
miejsca w imieniu swoim, ale również całego zarządu województwa lubuskiego chciałbym 
bardzo serdecznie pogratulować i życzyć, dużo wytrwałości, to, co życzyłem tutaj mówiąc 
wam, abyście mieli jak najmniej pracy. Te apele o solidarność międzyludzką, o to żebyśmy 
się szczepili muszą wybrzmieć tutaj z tej sali bardzo mocno. Gratuluję Prezydencie rozwoju 
miasta, wierzę, że współpraca z zarządem województwa lubuskiego układa się coraz lepiej, 
widzimy to. Chciałbym z tego miejsca powiedzieć jasno - zarząd województwa lubuskiego 
będzie stał na straży równego traktowania wszystkich jednostek samorządu terytorialnego, 
na terenie województwa lubuskiego, osobiście powiem zwłaszcza na północnej części 
województwa lubuskiego. Nie ma równych i równiejszych, wszyscy jesteśmy mieszka tego 
pięknego regionu - województwa lubuskiego. 
Jan Kaczanowski - Panie Marszałku, nie wiem czy Pan zauważył, jak Pan powiedział o tym 
równym traktowaniu, to tu się akurat zgadzamy, ale szczerze bardzo się uśmiechnęła 
Prezydent Domagała i to już dla mnie jest odpowiedź, że celnie Pan to zauważył. Prezydent 
– J.Wójcicki prosił o zabranie głosu, bardzo proszę.  
Jacek Wójcicki – Prezydent Miasta - chciałem podziękować wszystkim Państwu za to, co 
udaje się od kilku lat robić w naszym mieście. Za zgodę. Oczywiście, że są pewne spory, 
pewne niuanse, nad którymi musimy dłużej, bądź krócej rozmawiać, ale generalnie 
budujemy zgodę i ta zgoda buduje nasze miasto. Dziękuję za to, że poprzez naszą Radę, 
budujemy tą zgodę w szerszym znaczeniu. Dzisiaj wydaje się, że już nie ma większych 
problemów, sporów na niwie sportowej w konkurencji między różnymi organizacjami. 
Dziękuję za tą zgodę, ona jest bardzo istotna, bo dzięki temu dzisiaj miasto naprawdę bardzo 
dobrze się rozwija. Dziękuję wszystkim przedsiębiorcom, którzy wytrwali w tym trudnym 
czasie COVID-u, bo to oni tak jak Przewodniczący W.Maciuszonek powiedział, to oni są solą 
tej ziemi, to dzięki nim mamy swój budżet. Rekordowe 1 150 mln. zł. Sześć lat temu, sześć 
i pół roku temu zaczynaliśmy z budżetem lekko ponad 590 mln. zł, dzisiaj jest już ponad 
1100mln.zł. Dziękuję bardzo, dziękuję Radnym, dziękuję Honorowym Obywatelem, dziękuję 
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naszym kolegom, współpracownikom mojego Urzędu, urzędów współpracujących z nami. 
Wszystkim Państwu dziękuję, życzę przyjemnych wakacji. Mam nadzieję, że już bez 
żadnych pandemii, bez żadnych chorób. Dziękuję Służbie Zdrowia, przepraszam, dziękuję 
Wam również gorąco i serdecznie, dziękuję Nauczycielom całej kadrze. Po prostu wielkie 
dzięki.  
 
Ad. 6 Zamkni ęcie sesji. 

Jan Kaczanowski - zbliżamy się małymi krokami do końca uroczystej sesji, na zakończenie 
informuję, przepraszam za sformułowanie, zostawiłem sobie autentycznie, na deser w dniu 
jutrzejszym odbędzie się organizowana w Filharmonii Gorzowskiej konferencja, a przy okazji 
koncert, który będzie również podziękowaniem dla wszystkich tych, którzy tak wiele uczynili 
i czynią do walki z koronawirusem, głównie pracownikom gorzowskiego szpitala. Ten koncert 
jest organizowany i konferencja oczywiście jest organizowana, przez moją koleżankę radną 
Grażynę Wojciechowską i chciałbym za to bardzo serdecznie podziękować i życzyć, 
żebyśmy takich koncertów, na takie okazje, z tego tytułu nie musieli organizować. Na 
zakończenie chciałbym bardzo serdecznie podziękować wszystkim tym, którzy tak bardzo 
aktywnie włączyli się w organizację dzisiejszej wspaniałej, uroczystej sesji. Tak pracownikom 
Urzędu miasta, ale, głównie bardzo serdecznie dziękuję swoim współpracownikom z Biura 
Rady Miasta Gorzowa. Bardzo serdecznie wam dziękuję. 
Szanowni Państwo, proszę wszystkich o powstanie. Sztandar wyprowadzić.  
 
Jan Kaczanowski - jeszcze raz dziękuję wszystkim za uczestnictwo w dzisiejszej 
uroczystości. Na zakończenie zapraszam do wysłuchania występu Aleksandra Kaczuk-
Jagielnika, a następnie, po tym bardzo króciutkim występie, zapraszam na mały 
poczęstunek.  
 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miasta – Jan 
Kaczanowski zamyka obrady XXXIX uroczystej sesji Rady Miasta dziękując zebranym 
radnym i gościom zaproszonym za udział. 
Sesję zakończono o godz. 12:49. 

 
 

 
Jan Kaczanowski 

  ( - ) 
Przewodnicz ący Rady Miasta 
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